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ÚRAD VLÁDY SR 
Sekcia európskej politiky a vedomostnej spoločnosti 
Odbor európskych záležitostí 
 
 

ZÁZNAM  ZO SPOLOČNÉHO ROKOVANIA MINISTERSKEJ RADY VLÁDY SR PRE 
ZÁLEŽITOSTI EÚ A VÝBORU PRE EURÓPSKE ZÁLEŽITOSTI NÁRODNEJ RADY 

SLOVENSKEJ REPUBLIKY  
 
 
Časť A 

1. Adresát: 
Podľa rozdeľovníka  

 
 
Časť B 

1. Miesto stretnutia: 
ÚV SR 

2. Dátum:  
8. október 2009, 14.00h 

3. Účastníci rokovania: 
Podľa prezenčnej listiny. 

5. Záznam vypracovali: 
PhDr. Tomáš Šveda, odbor európskych záležitostí, ÚV SR,  

6. Záznam schválil: 
Mgr. Daniel Ország, riaditeľ OEZ ÚV SR, Ing. Pavel Holík, generálny riaditeľ SEPsVS ÚV SR 

 
 
Časť C 
►  Preberané témy 

 
1. Otvorenie 

Dušan Čaplovič, podpredseda vlády SR pre vedomostnú spoločnosť, európske záležitosti, 
ľudské práva a menšiny 

 
 

2. Monitoring vývoja stanovísk Slovenskej republiky k návrhom právnych aktov EÚ 
   Dušan Čaplovič, podpredseda vlády SR pre vedomostnú spoločnosť, európske záležitosti, 
ľudské práva a menšiny 

 
 
3. Témy pre Národný konvent o EÚ na rok 2010 

Dušan Čaplovič, podpredseda vlády SR pre vedomostnú spoločnosť, európske záležitosti, 
ľudské práva a menšiny  
Miroslav Lajčák, minister zahraničných vecí Slovenskej republiky 

 
4. Vyhodnotenie implementacie Narodneho programu reforiem SR na roky 2008-2010 

Dušan Čaplovič, podpredseda vlády SR pre vedomostnú spoločnosť, európske záležitosti, 
ľudské práva a menšiny  
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5. Informácia o postupe ratifikačného procesu Lisabonskej zmluvy v členských krajinách 
Európskej únie 
Miroslav Lajčák, minister zahraničných vecí Slovenskej republiky 

 
 

6. Diskusia členov Ministerskej rady vlády SR pre európske záležitosti, poslancov NR SR 
a poslancov EP nominovaných za Slovenskú republiku o spolupráci Národnej rady 
Slovenskej republiky a vlády SR v záležitostiach Európskej únie 

       
 

7. Záver. 
Dušan Čaplovič, podpredseda vlády SR pre vedomostnú spoločnosť, európske záležitosti,    
ľudské práva a menšiny 

 
► Priebeh rokovania 
 

Otvorenie rokovania 
 
Rokovanie Ministerskej rady vlády SR otvoril a viedol podpredseda vlády SR Dušan Čaplovič. 
Úvodom privítal zúčastnených ministrov, poslancov NR SR a ostatných pozvaných hostí. Pán PPVL 
ospravedlnil neúčasť poslancov európskeho parlamentu nominovaných za Slovenskú republiku, 
ktorý sa nemohli zúčastniť z dôvodu práve prebiehajúceho zasadnutia európskeho parlamentu 
v Brusely. Termín stretnutia členov ministerskej rady vlády pre záležitosti európskej únie bol 
podmienený hlavne prípravou materiálu Vyhodnotenie implementácie Národného programu 
reforiem SR na roky 2008-2010, ktorý mal byť predložený na rokovanie vlády Slovenskej republiky 
k 15. októbru 2009. Navrhovaný program rokovania bol schválený bez pripomienok. Dokumenty 
zásadného charakteru boli distribuované elektronicky vopred. Po úvodnom slove nasledovali 
jednotlivé body podľa programu. 

 
Monitoring vývoja stanovísk Slovenskej republiky k návrhom právnych aktov EÚ 

 
Materiál Monitoring vývoja stanovísk SR k návrhom právnych aktov Európskej únie, ktorý sleduje 
vývoj stanovísk SR k právnym aktom Európskej únie za obdobie 30.marec 2009- 30. september 
2009, bol vypracovaný  na základe platného ústavného zákona č. 397/2004 o spolupráci Národnej 
rady Slovenskej republiky a vlády Slovenskej republiky v záležitostiach Európskej únie 
a v súvislosti s uznesením vlády SR č. 1135/2005 a uznesenia č. 979/2007, ktoré ukladá informovať 
vládu a parlament o vývoji stanovísk SR k návrhom právnych aktov Európskej únie.  
Materiál bol vypracovaný v spolupráci so zástupcami jednotlivých rezortov, ktorých pôsobnosť je 
priamo spätá s prerokovanými právnymi aktmi Európskej únie predložených Európskou Komisiou. 
Materiál sa v súčasnej dobe nachádza v medzirezortnom pripomienkovom konaní po ktorom bude 
predložený vláde SR na schválenie a následne postúpený Národnej rade SR ako informácia. 

    
Diskusia: 
 
Ministerská rada vlády pre záležitosti európskej únie vzala materiál na vedomie bez diskusie 
a odporúča ho vláde Slovenskej únie na schválenie. 

 
Témy pre Národný konvent o EÚ na rok 2010 

 
Národný konvent o Európskej únii 2009 prebieha podľa dohodnutého harmonogramu. Ku dnešnému 
dňu sa konalo 11 podujatí. Do konca roku 2009 sa zrealizuje ešte ďalších 7 podujatí.  
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Podpredseda vlády konštatoval, že záujem akademickej obce a odborníkov zo štátnej a verejnej 
správy o jednotlivé témy Národného konventu je v súčasnosti pomerne vyrovnaný. Oproti minulým 
rokom môžeme sledovať po prvý krát nárast záujmu pracovníkov štátnej a verejnej správy o aktívnu 
ako aj pasívnu účasť na jednotlivých podujatiach ako aj zodpovedných predstaviteľov jednotlivých 
sekcií z rôznych ministerstiev. Pán PPVL ocenil túto skutočnosť, ale zároveň vyzval všetkých 
zúčastnených o aktívnejšiu účasť na podujatiach konaných v rámci projektu Národného konventu, 
hlavne z dôvodu potreby diskusie na európske témy,  ktorá je nevyhnutnou súčasťou  nášho 
každodenného života a fungovania moderného Slovenska, nakoľko legislatíva prijímaná na úrovni 
Európskej únie sa týka každého z nás. Preto by som rád vyzval všetkých, ktorí majú záujem 
formovať návrhy a podnety v oblasti vybraných európskych tém pre Úrad vlády Slovenskej 
republiky, aby využili priestor, ktorý im Národný konvent o Európskej únii ponúka, ako vhodnú 
platformu pre komunikáciu s decíznou sférou Slovenskej republiky.  
Vo všeobecnosti môžeme konštatovať, že počas doterajšieho priebehu Národného konventu o 
Európskej únii 2009 sme nezaznamenali žiadne problémy. Preto si Vás opätovne dovoľujem 
požiadať o Vaše návrhy na fungovanie Národného konventu o jeho témach ako aj budúcnosti 
Národného konventu, ktorí slúži na zapojenie všetkých dôležitých hráčov politického, odborného 
a akademického života na formovaní našej politiky vo vzťahu k EÚ a výzvam, ktoré naše členstvo 
prináša. 
 
V súvislosti s pripravovaným obsahovým zameraním Národného konventu o EÚ na rok 2010 boli zo 
strany MZV SR a ÚV SR predbežne stanovené nasledovné témy pre NK EÚ na budúci rok:  

1. Nová post-lisabonská stratégia (Lisabon 2) a technologický rozvoj 
2. Demografická perspektíva EÚ a Európy pre 21. storočie 
3. Implementácia Lisabonskej zmluvy a Európska služba pre vonkajšiu činnosť 
4. Finančná a hospodárska kríza a spôsoby jej riešenia 
5. Národnostné a etnické  menšiny v krajinách EÚ 
6. Dialóg EÚ s tretími krajinami  

 
Diskusia: 

 
Pani Štrófová, štátna tajomníčka Ministerstva zahraničných vecí SR potvrdila slová pána PPVL, že 
projekt Národného konventu o EÚ je a naďalej môže byť prínosom nielen pre ľudí zainteresovaných 
v tejto problematike ale aj pre širokú verejnosť. Dodala že zástupcovia Ministerstva zahraničných 
vecí SR sa naďalej budú aktívne zúčastňovať na podujatiach organizovaných Národným konventom. 
Taktiež podporila navrhované témy Národného konventu na budúci rok.  
 
Poslanec Národnej rady SR Hradecký navrhol aby téma klimatických zmien a energetiky, zostala 
v zozname tém seminárov a konferencii v rámci Národného konventu na rok 2010, vzhľadom ne jej 
význam. Pán PPVL tento  návrh akceptoval a podporil ho, v súvislosti s nadchádzajúcim 
Kodanským summitom, ktorý sa bude konať tohto roku v decembri. Závery zo summitu budú 
záväzné v podmienkach Slovenskej republiky.   
 
Pani poslankyňa Národnej rady SR Nachtmannová uvítala šiestu navrhovanú tému: Dialóg EÚ 
s tretími krajinami vzhľadom na jej aktuálnosť hlavne v tomto období.   
 
Ministerská rada vlády pre záležitosti európskej únie vzala témy pre Národný konvent o EÚ na rok 
2010 na vedomie a po ich doplnení ich odporúča vláde SR schváliť.  

 
Vyhodnotenie implementácie Národného programu reforiem SR na roky 2008-2010 
 
Podpredseda vlády SR predstavil materiál. V prvej časti predstavuje makroekonomický a fiškálny 
rámec, nasleduje vyhodnotenie doterajšieho pokroku v plnení akčných plánov v piatich prioritných 
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oblastiach: výskum a vývoj, vzdelávanie, zamestnanosť, podnikateľské prostredie, zmena klímy 
a energetika.  
Vzhľadom na previazanosť krízy so štrukturálnymi politikami sa samostatná kapitola venuje 
aktualizácii protikrízových opatrení a najmä ich priebežnému vyhodnoteniu. V prílohe dokumentu sú 
akčné plány k jednotlivým opatreniam, ktoré obsahujú opis realizácie a financovanie opatrenia ako 
aj plnenie harmonogramu úloh, čím umožňujú jednoduchý monitoring úloh. Implementačná správa 
NPR taktiež zdôvodňuje prípadné neplnenie a navrhuje nové termíny úloh.  
 
Celkové plnenie 34 akčných plánov národného programu reforiem je nasledovné: splnené sú 3 akčné 
plány, čo je 8,8 %, podľa harmonogramu sa plní 18 plánov, čo je 53 %, celkovo sa teda riadne plní 
21 plánov, čo je temer 62 % s časovým sklzom sa plní 13 plánov, čo je 38%.  
 
V skrátenom medzirezortnom pripomienkovom konaní v období 11. – 18.septembra 2009 
s možnosťou zadávať pripomienky až do 22. septembra 2009 boli okrem povinných subjektov 
oslovení aj partneri a celý rad ďalších subjektov. V pripomienkovom konaní bolo vznesených 
celkom 56 pripomienok, v tom 12 zásadných (sedem z MPSVR SR a päť z MŠ SR). Akceptovali 
sme 38 pripomienok, v tom 6 zásadných, čiastočne sme akceptovali  12 pripomienok, v tom 6 
zásadných, neakceptovali sme len 6 obyčajných pripomienok.  
 
Návrh implementačnej správy bol predložený na prerokovanie:  

1. Hospodárskej a sociálnej rade SR, ktorá ho dňa 28. septembra 2009 vzala na vedomie 
2. Rade vlády SR pre verejnú správu, ktorá ho prerokovala dňa 30. 9. 2009 bez pripomienok 
3. Výboru pre európske záležitosti NR SR  

v  podobe predloženej do MPK a tabuľkou vznesených pripomienok s tým, že definitívnu verziu 
zašleme najneskôr 9. októbra 2009 - rokovanie výboru je totiž plánované až na 15. októbra 2009 
dnešnej Ministerskej rade vlády SR pre záležitosti EÚ.  
Vzhľadom na to, že materiál vznikol z podkladov rezortov a v úzkej súčinnosti s nimi, národní 
koordinátori nepredpokladajú, že by na tomto rokovaní vznikli nové pripomienky. Národní 
koordinátori odporúčajú materiál schváliť.  
 
Diskusia: 

 
Ministerská rada vlády pre záležitosti európskej únie vzala materiál na vedomie bez diskusie 
a odporučila ho vláde Slovenskej únie na schválenie. 
Implementačná správa bola predložená na rokovanie vlády SR dňa 14. októbra 2009, následne bola 
zaslaná Európskej komisii.  
 
Informácia o postupe ratifikačného procesu Lisabonskej zmluvy v členských krajinách 
Európskej únie 
 
Bod otvoril  krátkym úvodom pán PPVL.   

Po úvode pán PPVL odovzdal slovo štátnej tajomníčke ministerstva zahraničných vecí pani 
Štrofovej.    
Pani štátna tajomníčka informovala, že ku dňu 8. októbra 2009 Lisabonskú zmluvu podpísali hlavy 
štátov a vlád členských krajín EÚ dňa 13. decembra 2007 v Lisabone. 
Zmluva je schvaľovaná vo všetkých členských štátoch parlamentnou cestou s výnimkou Írska, ktoré 
zmluvu podmienilo uskutočnením referenda. 
Ratifikačný proces zmluvy sa začal prakticky ihneď po schválení zmluvy. Ratifikáciu ukončilo 16 
členských krajín EÚ, keď proces narazil na negatívny výsledok írskeho referenda o ratifikácii dňa 
12.6.2008. 
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Napriek obtiažnej situácii ratifikačný proces pokračoval, keď až do konca roku 2008 zmluvu 
ratifikovali Spojené kráľovstvo, Cyprus, Holandsko, Belgicko, Španielsko, Taliansko a Švédsko, 
čím počet krajín s ukončenou ratifikáciou stúpol na 23. Pripomíname, že SR uložila ratifikačné 
listiny ku Lisabonskej zmluve dňa 24.6.2008. 
V roku 2009 sa preto pozornosť sústredila na 4 členské krajiny, ktoré ratifikáciu neukončili, a to boli 
Írsko, Česká republika, Nemecko a Poľsko. 
 
Írsko 
Následne po neúspešnom prvom referende v roku 2008 sa väčšina krajín prikláňala k názoru, že 
ratifikačný proces by mal pokračovať a že riešenie vzniknutej situácie treba hľadať spoločnými 
silami s podporou všetkých členských štátov. Po analýze dôvodov odmietnutia prišli na radu úvahy 
o možných východiskách. 
Európska rada v dňoch 18. – 19.6.2009 dospela k dohode o textoch právnych garancií pre Írsko, 
ktoré boli Írsku prisľúbené na decembrovom zasadnutí ER v roku 2008. Text írskych záruk je 
objasňujúci text, ktorý formálne nemení Lisabonskú zmluvu a nebude viesť k opätovnému otvoreniu 
ratifikácie Zmluvy. Záruky sa týkajú sociálnych záležitostí, daní, a neutrality Írska. Vzťahujú sa na 
Írsko, ale v prípade daní aj na všetky členské krajiny. Rozhodnutie Európskej rady je v súlade 
s Lisabonskou zmluvou a je právne záväzné. Účinnosť nadobudne dňom nadobudnutia platnosti 
Lisabonskej zmluvy. 
Írsko v opätovnom referende dňa 2.10.2009 zmluvu schválilo, výsledky boli nasledovné: 67,13% 
hlasov za, 32,87% hlasov proti, zúčastnilo sa 59% oprávnených voličov. Výsledky sú jednoznačným 
víťazstvom podporovateľov zmluvy. Ratifikácia podlieha už len formálnej kontrasignácii hlavou 
štátu, ukončenie celého procesu sa očakáva v najbližších dňoch. 
 
Nemecko 
Ohľadom vývoja v Nemecku, Spolkový ústavný súd dňa 30.6.2009 rozhodol, že Lisabonská zmluva 
je v súlade so spolkovou ústavou. Rozhodol však o nesúlade sprievodného Zákona o rozšírení 
a posilnení práv Spolkového snemu a Spolkovej rady s ústavou a nariadil jeho novelizáciu. 
Ratifikačná listina musela byť zadržaná do okamihu, kým bude zabezpečená náprava a požadovaná 
zákonná úprava v smere posilnenia spolurozhodovacích práv parlamentu vstúpi do platnosti. 
Dňa 8. 9. 2009 Nemecký spolkový snem schválil výraznou väčšinou balík štyroch zákonov 
upravujúcich prijatie Lisabonskej zmluvy. Bezproblémové bolo aj schvaľovanie navrhnutého balíka 
zákonov v Spolkovej rade dňa 18.9.2009. 
Spolkový prezident dňa 25.9.2009 podpísal ratifikačné listiny a Nemecko ukončilo ratifikačný 
proces Lisabonskej zmluvy. 
 
Poľská republika 
Prezident Lech Kaczyński sa vyjadril, že v parlamente schválenú zmluvu ratifikuje až po tom, čo ju 
odobria Íri. Keďže táto podmienka bola splnená, ratifikáciu v Poľsku môžeme očakávať v blízkej 
budúcnosti. 
 
Česká republika 
Zmluvu schválila dolná snemovňa parlamentu dňa 18. februára 2009, Senát dňa 6. mája 2009. 
K ratifikácii chýba podpis prezidenta V. Klausa, ktorý sa netají svojim odporom k zmluve a vyhlásil, 
že počká na rozhodnutie Ústavného súdu. 
Dňa 29.9.2009 bol na Ústavný súd ČR doručený návrh skupiny českých senátorov na posúdenie 
súladu Lisabonskej zmluvy s ústavným poriadkom ČR. Skupina českých senátorov na čele s J. 
Oberfalzerom (ODS) podala návrh na začatie konania podľa čl. 87 odstavec 2 Ústavy ČR, aby ÚS 
ČR posúdil súlad zmluvy s ústavným poriadkom ČR. Skupina senátorov výslovne spochybnila súlad 
zmluvy ako celku, Maastrichtskej zmluvy ako celku a Rímskej zmluvy ako celku s článkom 1 
odstavec 1 Ústavy ČR, resp. s článkom 2 odstavec 1 Listiny základných práv a slobôd. Okrem toho 
senátori spochybnili vymenované ustanovenia Maastrichtskej zmluvy a Rímskej zmluvy. Ďalej 
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skupina senátorov navrhla, aby ÚS ČR konštatoval, že tzv. záruky pre Írsko (rozhodnutie hláv štátov 
a predsedov vlád zasadajúcich na Európskej rade v dňoch 18. a 19.6.2009) sú medzinárodné zmluvy 
podľa článku 10a Ústavy ČR, čo vyžaduje súhlas oboch komôr Parlamentu ČR ústavnou väčšinou. 
Navrhovatelia poukazujú tiež na svoj predchádzajúci návrh z 31.8.2009 resp. 1.9.2009, týkajúci sa 
„lisabonských“ ustanovení rokovacích poriadkov oboch komôr Parlamentu ČR (tzv. viazaný 
mandát) a navrhujú, aby ÚS ČR obe konania spojil a rozhodol o týchto návrhoch v jednom konaní. 
Návrh a jeho odôvodnenie má takmer 60 strán. Navrhovatelia v úvode uviedli, že „si vyhradzujú 
právo doplniť petit aj o návrh na posúdenie ďalších vybraných článkov Rímskej zmluvy“. 
V ten istý deň vydala vláda ČR svoje stanovisko ku ústavnej sťažnosti senátorov na viazaný mandát 
z 1.9.2009, v ktorom považuje podanie za sčasti neopodstatnené a sčasti za nepríslušné pre 
rozhodovanie ÚS ČR – preto odporúča návrh zamietnuť bez meritórneho prejednávania v ÚS ČR. 
V nadväznosti na prijatie Lisabonskej zmluvy referendom v Írsku sa pozícia ČR značne komplikuje. 
Vláda ako aj prevažná väčšina parlamentných politických strán v ČR privítala výsledok írskeho 
referenda. Prezident ČR V. Klaus, ako aj časť senátorov za ODS, neskrývali svoje negatívne emócie 
nad verdiktom írskeho ľudu, pričom hlavným terčom ich kritiky bolo vynútené opakovanie 
verejného hlasovania k zmluve. V najbližších dňoch vláda ČR počíta s tlakom zo strany členských 
krajín EÚ, ale aj Európskej komisie a Európskeho parlamentu. Pre prezidenta a vládu ČR 
v súčasnosti kľúčovou argumentačnou bázou je, že práve prebieha posudzovanie ústavnej sťažnosti 
skupiny senátorov k LZ ako celku, ako aj k zmene rokovacích poriadkov oboch komôr Parlamentu 
ČR (k tzv. viazanému mandátu), na ktorej výsledok je potrebné počkať. 
 
Záver a zhodnotenie: 
Pozitívnym rozhodnutím írskych voličov v referende značne stúpa tlak na zostávajúce krajiny, ktoré 
ratifikáciu neukončili – Poľsko a najmä na Českú republiku. Všeobecne sa očakáva skoré ukončenie 
ratifikačného procesu zmluvy v Poľsku. Komplikovanejšia je situácia v Českej republike, kde Ústavný 
súd napriek prisľúbenému prednostnému prejednávaniu ústavných sťažností bude zrejme potrebovať 
týždne na vydanie rozhodnutia. Predseda vlády ČR vyjadril presvedčenie, že sa podarí ratifikáciu 
dokončiť tak, aby zmluva mohla vstúpiť do platnosti do konca roku 2009. Švédske predsedníctvo 
v Rade EÚ chce čo najskôr začať konzultácie o personálnych nomináciách a na zasadnutí Európskej 
rady v dňoch 29. – 30.10.2009 rozhodnúť o zložení novej Komisie už podľa pravidiel Lisabonskej 
zmluvy (mandát súčasnej Komisie by mal skončiť 31.10.2009). Ak po úspešnom írskom referende a po 
ratifikácii v Nemecku, Írsku a Poľsku v októbri nebude jasný a krátky časový rámec na dokončenie 
ratifikácie zmluvy v ČR, predsedníctvo pristúpi k menovaniu novej Komisie podľa pravidiel súčasnej 
zmluvy z Nice, pravdepodobne na októbrovej Európskej rade. V prípade redukcie Komisie bude môcť 
ČR vetovať akékoľvek zloženie novej Komisie, v ktorej by chýbal český komisár – a vláda ČR by 
k takémuto kroku zrejme pristúpila. Vcelku sú však vyhliadky na úspešnú ratifikáciu Lisabonskej zmluvy 
po írskom referende 2.10.2009 dobré a je pravdepodobné uvedenie zmluvy do života. 
 

Diskusia: 
Ministerská rada vlády pre záležitosti európskej únie vzala informáciu na vedomie bez diskusie. 
 
Diskusia členov Ministerskej rady vlády SR pre európske záležitosti, poslancov NR SR 
a poslancov EP nominovaných za Slovenskú republiku o spolupráci Národnej rady Slovenskej 
republiky a vlády SR v záležitostiach Európskej únie 
 

Dňa 3.septembra 2009 rokoval Výbor Národnej rady Slovenskej republiky pre európske záležitosti. 
Predmetom tohto rokovania bola diskusia o vládou schválenom dokumente „Súhrnná správa o 5. 
roku členstva Slovenskej republiky v Európskej únii“. 
Z diskusie vyplynuli niektoré závery a podnety ohľadne obsahu spomínaného materiálu, ktoré pán 
predseda Urbáni poslal pánovi PPVL na vedomie so žiadosťou o ich postúpenie dotknutým 
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rezortom. Pán PPVL zaslal dotknutým rezortom výzvu na dopracovanie jednotlivých kapitol, ktoré 
žiadal dopracovať na svojom rokovaní VEZ NR SR.  
Pavel Holík, generálny riaditeľ Sekcie európskej politiky a vedomostnú spoločnosť Úradu vlády SR 
zhrnul tieto závery v krátkej informácii pre zúčastnených členov Ministerskej rady. V záveroch 
z diskusie Výboru Národnej rady pre európske záležitosti bolo ocenené, že správa sa snaží 
o objektívne zhodnotenie 5. roku členstva Slovenskej republiky v európskej únii no vo viacerých 
oblastiach má po obsahovej stránke nedostatky.  
Z pohľadu spracovateľa materiálu vidí pán PPVL najväčšie nedostatky v tom, že podklady potrebné 
na vypracovanie správy o roku členstva SR v EÚ, ktoré jednotlivé ministerstvá posielajú sú 
rozvláčne, často ministerstvá dodávajú obsah iba povrchne spracovaný, kde dominuje veľmi málo 
aktuálnych informácii, pričom spravidla chýba hodnotenie pôsobenia SR v EÚ a odporúčania do 
ďalšieho roku.  
V súvislosti s podanou informáciou pán PPVL otvoril diskusiu k tomuto bodu.    

 

Diskusia: 
Pani Štrofová, štátna tajomníčka Ministerstva zahraničných vecí SR privítala tieto závery a uviedla, 
že ministerstvo zahraničných vecí často krát musí pracovať s takým objemom informácií, ktoré 
postupuje Národnej rade SR, že sa v niektorých prípadoch môžu zdať ako povrchné i napriek tomu 
že na ich spracovanie sa kladie veľký dôraz.  V záveroch z rokovania Výboru pre európske 
záležitosti NR SR sa taktiež spomína, že Ministerstvo zahraničných vecí SR v Správe o piatom roku 
členstva SR v EÚ nevenuje dostatočnú pozornosť časti venovanej rozširovaniu EÚ, zahraničnej 
a bezpečnostnej politike a vonkajším vzťahom. Výhrada Výboru NR SR pre európske záležitosti sa 
konkrétne týka problematike Kosova. Pani štátna tajomníčka uviedla, že problematika rozširovania 
EÚ sa týka hlavne kandidátskych krajín. Kosovo tam nie je zahrnuté vzhľadom na to, že Slovenská 
republika neuznala jednostranne vyhlásenú nezávislosť Kosova. Celkové zameranie politiky 
a angažovanosť v regióne západného Balkánu je stručne spomenuté v časti zahraničná 
a bezpečnostná politika vrátane pôsobenia SR v misii EULEX. Výbor NRSR pre európske záležitosti 
taktiež poukazuje na to že Správa nezahŕňa informáciu o predsedníctve Českej republiky v Rade 
Európskej únie. V tejto súvislosti pani štátna tajomníčka uviedla, že v období, ktoré Správa pokrýva 
(30. 4. 2008- 1. 5. 2009) boli aktivity ČR ako predsedajúcej krajiny minimálne a spočívali hlavne 
v príprave summitu Východného partnerstva, ktorý sa uskutočnil až 7. mája 2009. V tejto súvislosti 
si Ministerstvo zahraničných vecí dovoľuje predložiť návrh na prehodnotenie obdobia za ktoré sa 
Správa predkladá. Hodnotenie od „mája do mája“ síce zodpovedá termínu výročia vstupu SR do EÚ, 
ale nekorešponduje s jednotlivými polročnými predsedníctvami krajín v Rade EÚ, čo istým 
spôsobom obmedzuje možnosť hodnotenia práve prebiehajúceho predsedníctva. Zosúladenie 
predkladania hodnotiacej správy pôsobenia SR v EÚ s rytmom striedania sa predsedníctiev v Rade 
EÚ by umožnilo komplexnejšie vyhodnotenie pôsobenia SR v EÚ v nadväznosti na programy 
a priority jednotlivých predsedníctiev.  

Pán PPVL poďakoval pani štátnej tajomníčke a požiadal ju o dodanie tohto stanoviska aj Výboru 
NRSR pre európske záležitosti. 

Pani Nachtmannova, poslankyňa NRSR a členka  Výboru NRSR pre európske záležitosti uviedla, že 
počas rokovania výboru bolo Správe o piatom roku členstva najviac vytýkane, že v nej nebolo 
obsiahnuté celé obdobie českého predsedníctva v Rade EÚ. Na tento dotaz už reagovala pani štátna 
tajomníčka Štrofová a pán PPVL na margo toho navrhol, že sa bude ako informácia pre NRSR 
a Výbor NRSR pre európske záležitosti predkladať správa o polročnom pôsobení členského štátu 
ako predsedajúcej krajiny v Rade EÚ. V tejto správe budú taktiež obsiahnuté aj aktivity jednotlivých 
rezortov ktoré sú späté s programom a cieľmi daného predsedníctva. 

Pán Vilinovič, generálny riaditeľ Sekcie zahraničných vzťahov a enviromentálnej politiky 
Ministerstva životného prostredia reagoval na závery Výboru NRSR pre európske záležitosti 
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v súvislosti s časťou správy týkajúcej sa klimaticko-energetického balíčka, ktorej bola vytýkaná 
neúplnosť. Uviedol, že rezort životného prostredia uviedol v správe túto časť správne, pretože správa 
sa píše spätne za uplynulý rok a problematiku zmeny klímy uvedie až v ďalšej správe z dôvodu že 
táto bude aktuálna až v decembri tohto roku po konferencii v Kodani ktorá sa touto problematikou 
bude plne zaoberať.  

Pán štátny tajomník Mojš z Ministerstva dopravy, pôšt a telekomunikácii uviedol, že Ministerstvo 
dopravy pôšt a telekomunikácii sa v dohľadnej dobe písomne vyjadrí k záverom z rokovania Výboru 
NRSR pre európske záležitosti.  

Záver: 
1. Jednotlivé rezorty sa písomne vyjadria k spomínaným záverom a odporúčaniam a ich 

stanoviská budú postúpené ako informácia Výboru NRSR pre európske záležitosti. 
2. SEPaVS bude pravidelne pre NRSR a Výbor NRSR pre európske záležitosti vypracovávať 

informáciu o polročnom pôsobení členského štátu ako predsedajúcej krajiny v Rade EÚ. 
 
Rôzne 
 
Neboli zaradené ďalšie body. 

 
 
► Záver 
 

Ministerská rada vlády SR za účasti poslancov Výboru pre európske záležitosti NR SR bola 
priestorom pre vzájomnú komunikáciu a informovanosť. Vytvorenie priestoru pre vzájomnú 
komunikáciu podpredsedom vlády SR pánom Čaplovičom uvítali a ocenili všetci účastníci 
rokovania  
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